
Protokół Nr 3/2012 
z odbytego posiedzenia Komisji Rolnictwa… 

 w dniu  24 kwietnia  2012r. o godz.9.00 
 

Obecni:                                                                  Nieobecny usprawiedliwiony:          
      
1. Andrzej Zator                                                   1. Dariusz Wąsowicz                                            
2. Józef Siejkowski                                
3.Jarosław Dudzis 
4.Marek Radzik 
5.Zbigniew Kotulski 
 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Pan Andrzej Zator po powitaniu wszystkich obecnych   
poinformował, iż porządek obrad przedstawia się następująco: 
 
1. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję Rady Miejskiej, która odbędzie 
się  25 .04.2012r. 
2.Sprawy różne. 

 
Nadto  poinformował , że   już wcześniej członkowie na innych komisjach opiniowali 
projekty uchwał, a więc są zapoznani z ich treścią wobec tego pytał,  czy  należy je ponownie 
omawiać , czy punkt pierwszy można  ominąć?. 
Członkowie  wyrazili zgodę na omówienie punktu drugiego sprawy różne. 
 
Ad.2. Sprawy różne. 
 
W tym punkcie głos zabrał Przewodniczący Zator pytając Pana Burmistrza jak wygląda 
sprawa dot. budowy kolektora ściekowego  na wsiach? 
Powiedział,  że  radni dobrze wiedzą , iż budżet gminy jest jaki jest i  w najbliższym  czasie 
nie będzie budowana  kanalizacja , natomiast szamba są opróżniane beczkowozem , w 
związku  z tym zachodzi pytanie , czy  władze gminy są w stanie  pomóc w jakiś sposób  
osobom indywidualnym w wywozie nieczystości płynnych? 
Burmistrz Skałuba  odpowiedział, iż nie jest to uzależnione od  samego budżetu gminy. 
Należy podkreślić, że na dzień dzisiejszy nie ma w programie unijnym środków  na 
wykonanie  tego typu zadania. 
W związku z  czym wpływają różne czynniki na to, że nie można podjąć tego tematu m.in. 
bazując  na projekcie kanalizacji starego miasta załapał się jedynie Starościn ze względu na  
współczynnik zaludnienia na 1 km² . 
Jeżeli  chodzi o temat  pomocy dla osób indywidualnych z terenów wiejskich można 
ewentualnie zastanowić się w momencie, gdy  PWK „EKO” złoży  propozycję na nowe 
stawki  zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków. 
W tym momencie zostanie podjęta nowa uchwała, wówczas należałoby się zastanowić  , czy 
jest możliwość pod względem prawnym zastosowania ulg bądź bonusu  dla osób , które  są 
niepodłączone do kanalizacji. 
Jednakże należy dodać , że przy zastosowaniu jakichkolwiek ulg  obciążony będzie budżet 
gminy. 
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Następnie Przewodniczący Zator zgłosił kwestię  dot. powołania komisji w celu oszacowania  
strat zasiewów w związku z mrozami jakie występowały w lutym br. 
Poinformował, że ok. 20 rolników złożyło wnioski z prośbą o oszacowanie poniesionych strat 
z tego powodu. 
Powiedział, że jest to trzecia katastrofa dla rolnika. 
Dlatego została powołana komisja, celem oszacowania strat. 
Nadmienił, iż jest  możliwość zaciągnięcia trzeciego kredytu  niskooprocentowanego. 
Niemniej  gro rolników nie  złożyło wniosków  z powodu  tego, że są już  „zadławieni’ 
kredytami. 
Nasuwa się więc pytanie , czy rolnicy mogą liczyć  na pomoc ze strony burmistrza? 
 
Burmistrz  Skałuba odpowiedział, że na dzień dzisiejszy jednoznacznie się nie wypowie ,  
ponieważ nie zna skali problemu, poza tym tak naprawdę bazując na uchwale rady  prawo nie 
zezwala burmistrzowi. 
Swego czasu były  stosowane zwolnienia IV raty podatku rolnego. 
Nadto należy dodać , że odbije się to na budżecie gminy, gdyż  kwota ogółem IV raty 
podatku, to nie jest mała kwota . 
 
Burmistrz powiedział, że  należy poczekać do momentu oszacowania strat, a następnie  
wypracować  wniosek w tej kwestii  , który będzie pomocny burmistrzowi. 
Przy czym generalnie są dwa powody do zwolnienia z podatku  powódź i pożar. 
 
Przewodniczący Zator  pytał,  czy są tacy rolnicy , którzy skorzystali z umorzenia IV raty 
podatku rolnego? 
Burmistrz Skałuba odpowiedział, że w ubiegłych latach- tak. 
 
 
Pan Zator poruszył także kwestię budowy chodnika w Radowie. 
Powiedział, iż  z wiedzy jaką posiada -  Dyrektor Zarządu Dróg Woj. w Zielonej Górze  
deklarował, iż chodnik zostanie wykonany,  lecz  przy współudziale  gminy 50% na 50%. 
 
Burmistrz odpowiedział, że na sesji poda informację . 
Pismo w tej sprawie wpłynęło do gminy , przy czym należy się  zastanowić nad  wykonaniem 
projektu - koszt 17.000zł, plus kwota 70.000 zł. wykonanie samego chodnika. 
 
 
Następnie Przewodniczący Zator poruszył  sprawę  dot. wyrażenia opinii w sprawie przejęcia 
obiektu od holendra  z przeznaczeniem na świetlicę wiejską w Starkowie. 
Pan Dudzis  poinformował, że na poprzednich komisjach  temat ten był szeroko omawiany. 
Burmistrz odpowiedział, że  zaproponowano, by  przedstawić koszty  związane z 
utrzymaniem świetlicy na bazie kosztów poniesionych przez holendra. 
 
Pan Siejkowski dodaje, że zostanie dostarczona symulacja na sesję. 
Powiedział także , że w chwili obecnej koszty nie są duże, ponieważ obiekt nie pracuje całą 
parą. 
Natomiast  czas pokaże , jeśli w przyszłości obiekt ten będzie wykorzystywany w 100%. 
Pan Siejkowski powiedział, że  zmierza do tego , że jeśli transakcja dojdzie do skutku ,by  
obiekt był wykorzystywany na różnego rodzaju imprezy rodzinne itp. 
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Pan Dudzis pytał, jeśli obiekt zostanie przejęty, czy Pan Siejkowski będzie się nadal 
opiekował  nim bezpłatnie jak dotychczas to robi? 
Pan Siejkowski odpowiedział, że tak. 
 
Powiedział, że drobne remonty obiektu nie będą gminę dotyczyły, chyba że będzie 
konieczność wykonania większego remontu , wówczas będzie prośba o pomoc, natomiast 
wszelkie inne drobne remonty i naprawy będą wykonywane z funduszu sołeckiego. 
   
Jednakże   radny Radzik jest innego zdania, ponieważ jeśli gmina przejmie obiekt na swój 
„garnuszek” wówczas ponosi pełną odpowiedzialność za  wszystko. 
Niemniej jeżeli są na ten cel pieniądze i gmina będzie w stanie utrzymać ten obiekt jest „za”  
tym, by przejąć go z przeznaczeniem na świetlicę wiejską w Starkowie.  
 
Radny Siejkowski powiedział ,że pomysłów jest dużo jeśli chodzi o wykorzystanie obiektu i 
placu wokół obiektu , niemniej jednak  teraz należy pracować nad tym , by obiekt został 
przejęty od holendra. 
 
Pan Zator dodaje, że rzeczywiście obiekt w Starkowie jest najładniejszym obiektem w Gminie 
Rzepin. 
Powiedział, że do tego obiektu dochodzi działka  o pow. 20 arów, a więc można wykorzystać 
go na różnego rodzaju boiska. 
Uważa, iż jest to dobry pomysł, jeśli chodzi o przejęcie  obiektu od holendra na mienie 
gminne z przeznaczeniem na świetlicę wiejską w Starkowie. 
 
Ponadto  radny Dudzis poruszył sprawę dot. wybudowania chodnika na nowym wiadukcie.   
Rozmawiał z wykonawcą  , jednakże usłyszał, że jest to  sprawa gminy. 
Powiedział, iż  interes gminy jest taki, żeby  w tym miejscu był chodnik – jest tam duży ruch 
pieszy i rowerowy (Nowy Młyn, jeziora). 
Jeżeli nie ma takich możliwości, to może  spróbować rozmawiać z wykonawcą – wykonawca  
przekazałby  materiał, a gmina wykona prace. 
Uważa, iż chodnik jest niezbędny i powinien w tym miejscu być. 
 
Burmistrz odpowiedział, że temat już był poruszany, niemniej jednak nie jest to w gestii 
gminy , lecz Zarządu Dróg Woj. 
Powiedział, czy uda się go wykonać na obecną chwilę nie odpowie. 
Niemniej zostanie sprawdzone porozumienie zawarte pomiędzy  Autostradą Wielkopolską, a 
Zarządem  Dróg Woj. 
Powiedział, że gmina wystąpi do Zarządu Dróg Woj. o wyjaśnienie tematu. 
 
Druga sprawa jaką poruszył radny Dudzis to – na ul. Podlaskiej w Rzepinie są krzaki, gdzie 
znajduje się  bardzo dużo śmieci, które chyba  nigdy nie były sprzątane. 
Prosił  , żeby uprzątnąć ten  teren i  w miarę możliwości przyciąć   krzaki. 
 
Następnie  radny Radzik poruszył problem wysypiska śmieci w Sułowie (po prawej stronie 
jadąc  w kierunku Biskupic). 
Prosił  Pana Burmistrza , żeby w jakiś sposób uporządkować ten teren. 
 
Burmistrz  Skałuba odpowiedział, że jest zawarte porozumienie z Agencją Nieruchomości 
Rolnych  w sprawie przejęcia przez gminę tego terenu, po uprzednim  uprzątnięciu i 
ogrodzeniu. 



4 
 

Faktem jest , że śmieci tam znajdujące się pochodzą od mieszkańców Sułowa. 
 
Następnie radny Kotulski poruszył sprawę utylizacji azbestu. 
Powiedział, że  została  podjęta uchwała , wobec czego na jaką pomoc  może liczyć dany 
obywatel przychodząc do Pana Burmistrza . 
Burmistrz odpowiedział, że  podjęta uchwała funkcjonuje, co prawda zostały zabezpieczone 
drobne środki na ten cel, niemniej   potencjalny obywatel może liczyć na wskazanie miejsca , 
gdzie można azbest zutylizować. 
Założenia są takie , żeby azbest gromadzić  stopniowo   i w miarę możliwości finansowych 
gminy w danym roku , utylizować go. 
 
Radny Kotulski poruszył także problem zepsutych barierek przy drodze w Sułowie - ok.20m. 
Już  piąty m-c mija jak są zerwane i nikt nie może naprawić , prosił o interwencję. 
 
Burmistrz odpowiedział,  że będzie interweniował w Zarządzie Dróg Wojewódzkich  Oddz. w 
Sulęcinie. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokółowała:                                                          Przewodniczył:  
 
M.Szewczyńska                                              Przewodniczący Komisji Rolnictwa…. 
 
                                                                                     (-) Andrzej Zator 
 


